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Školní fórum  

Ve středu 13. listopadu 2024 proběhlo ve školní knihovně 2. školní 

fórum. I letos se sešlo 24 dětí ze 2. stupně a během třech vyučovacích hodin se ve čtyřech 

věkově promíchaných skupinkách zamyslely nad tím, co se jim ve škole a městě líbí a kde jsou 

naopak možnosti ke zlepšení. Fóra se zúčastnily za školu paní ředitelka a její zástupkyně, 

město reprezentovali pan starosta s panem místostarostou. Jak paní ředitelka, tak pan sta-

rosta na začátku jednotlivých bloků informovali děti o tom, co z návrhů a podnětů z roku 

2023 bylo realizováno a co ne. 

Z přednesených nápadů bylo opět vybráno 8 hlavních pro školu a 8 pro město, u nich děti 

hlasováním určily, co je podle nich nejpalčivějším problémem, jehož řešení by uvítaly co 

nejdříve.  

Z návrhů na vylepšení školy vybraly děti 8 hlavních a hlasováním u nich určily prioritu: 

Nejvíce hlasů (13) dostal návrh svačin i pro 2. stupeň, s 12 hlasy následovala možnost po-

užívat mobil alespoň o velké přestávce. 10 hlasů bylo pro více školních akcí (speciální dny, 

diskotéky). Na čtvrtém místě se s 6 hlasy umístil požadavek na méně domácí přípravy. 

Shodný počet hlasů byl pro oddělení pisoárů na chlapeckých záchodech a diferencování po-

známek za nesplněné úkoly v testech Cermat. Poslední dva návrhy, které se dostaly do  hla-

sování, byly: možnost návštěvy kamarádů v jiném patře během přestávek a zlepšení kvality 

toaletního papíru. Po přestávce proběhl kvíz s otázkami věnovanými městu a škole a  tým 

s nejvíce správnými odpověďmi dostal cenu věnovanou Městským kulturním střediskem v So-

botce.  

Ve druhé části věnované životu ve městě vybraly děti z početné množiny návrhů na zlepšení 

8 hlavních a následně je obodovaly. 16 hlasy by přivítaly v Sobotce zřízení Kebab/asijského 

bistra a 15 bodů získalo zlepšení školní jídelny.  Další návrhy v pořadí podle přidělených bodů 

(5): zamezení užívání návykových látek v parku a odstranění staré trafiky a nevzhledného 

kontejneru a trafiky v Jičínské ulici. Po 2 hlasech získal bod zlepšení kvality silnice v ulici 

Za Školou a silnice k tenisovým kurtům; zastřešení zastávky u MŠ. Děti by uvítaly i 

rekonstrukci náměstí. 

K navrženým bodům se za školu vyjádřila paní ředitelka Jana Knapová a zástupkyně ředitelky 

paní Marcela Pipková. Slíbily dětem, že se jejich podněty budou zabývat. K návrhům za město 

se vyslovili pan starosta Lubor Jenček a pan místostarosta Petr Buchal. Poděkovali dětem za 

nápady a na místě se vyjádřili k tomu, zda jsou změny navržených věcí reálné a v jakém ča-

sovém horizontu. I oni slíbili, že se návrhům budou věnovat a na příštím Školním fóru, které 

se uskuteční za rok, budou děti informovat, co se jim podařilo vyřešit. 

 

Ing. Kateřina Stašková 
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Lidice budou žít!  

  

V lednu jsme se s žáky 9. ročníku vydali do Lidic, abychom si zde připomněli osud této nacisty 

vypálené obce. Naše zdejší putování se skládalo ze dvou částí – interaktivního programu „Li-

dice očima pamětníků“ v Lidické galerii a komentované procházky po pietním území s násled-

nou prohlídkou muzea.   

 

Jak všichni víme, vyhlazení Lidic bylo trestem českému národu za atentát na zastupujícího 

říšského protektora Reinharda Heydricha. Ačkoli obec neměla s činem nic společného, ges-

tapo vykonalo právě na obyvatelích Lidic brutální akt pomsty. Bylo zde zastřeleno 173 mužů, 

ženy byly odvlečeny do koncentračního tábora Ravensbrück a děti buď předány k poněmčení, 

nebo odvezeny do polského Chelmna. Za všechny spojence se v červenci 1942 vyjádřil k ně-

mecké bestialitě americký státník Wendell Wilkie: "Protože vrah Heydrich byl zabit, Lidice 

žijí. Protože lidické svítilny zhasly, rozsvítil se plamen, který nikdy nezhasne. Všude 

a  zejména ve Spojených státech amerických roste vlna tvrdého, neúprosného odhodlání. 

Dokud se dějí v jiné zemi věci, jako bylo zničení Lidic a zavraždění lidických, nemůžeme se 

zastavit, dokud si nebudeme jisti, že Němci nemohou opakovat podobné zvěrstvo také u  nás." 

I z tragického příběhu Lidic dokázalo vyrůst něco dobrého. Hitlerovi se jejich jméno nikdy 

nepodařilo vymazat. Postarali se o to lidé po celém světě, vůdčí postavou tohoto hnutí se stal 

britský lékař Barnett Stross, o jehož existenci toho Češi bohužel často moc netuší. Přitom 

si naši úctu zaslouží. Když se Barnett Stross dozvěděl o tragédii Lidic, hluboce ho to zasáhlo. 

Obec neznal, ale doma léčil i české exulanty. Lidice mu snad byly blízké i tím, že místní muži 

často pracovali jako horníci v kladenských šachtách, tak jako muži ve Stoke-on-Trent, kde 

byl v té době Stross radním. Přemýšlel, jaká by mohla být jeho reakce na lidický masakr. 

Nakonec vyšel z přání Hitlera, aby Lidice „zemřely navždy". Stross se naopak rozhodl, že  Li-

dice „budou žít“. Ve svém městě oslovil horníky, kteří sice Lidice neznali, ale v duchu hesla, 

že si havíři musí pomáhat, se rozhodli Strossovu myšlenku podpořit – deset tisíc členů jejich 

komunity věnovalo denní plat na obnovu Lidic. Sbírka umožnila postavit nové Lidice. Barnett 

Stross nové Lidice navštěvoval opakovaně a na jejich rozvoji se podílel i v dalších poválečných 
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letech. V roce 1954 například navrhl založit v Lidicích Růžový sad jako pojítko mezi starými 

a novými Lidicemi.  Na jeho popud byly do Lidic v padesátých a šedesátých letech 20. století 

svezeny stovky růží z celého světa.  

  Ačkoli hodlali nacisté tuto obec zničit, Lidice žijí a budou žít dál!  

  

Mgr. Pavla Kozáková   
 

 

                                                                                                                                                                                        

Okresní kolo dějepisné olympiády 

 Ve středu 15. ledna se na Základní škole 17. listopadu 

uskutečnilo okresní kolo dějepisné olympiády. Naši 

školu zde úspěšně reprezentovaly Anna Vorlíčková 

(9. A), Lucie Jechurová (9. B) a Eliška Špiglová (9. B). 

Tematické zaměření letošního ročníku bylo vskutku 

specifické – znělo doslova „Ve středu zájmu člověk 

aneb Péče o duši a tělo od osvícenství po španělskou 

chřipku (1740-1920).“ Všechna naše „želízka v ohni“ 

si s nelehkým tématem náležitě poradila. Dívky si 

samy prostudovávaly doporučenou literaturu.  

 

Ve velké konkurenci 31 žáků obsadila Eliška vý-

borné 8. místo. Lucka se umístila na 15. příčce  

a  Anička obsadila slušné 23. místo. Věřím, 

že  všechny soutěžící účast na olympiádě obohatila a odnesly si z ní dobrý pocit. Dozvěděly 

se mimo jiné, že pražská rodačka Bertha von Suttnerová byla první ženou, jíž byla udělena 

Nobelova cena za mír, nebo že Italka Flo-

rence Nightingalová se stala průkopnicí 

v ošetřovatelství a založila první sekulární 

ošetřovatelskou školu na světě.  

Moc našim reprezentantkám gratuluji a dou-

fám, že se jim bude dařit i na dalších soutě-

žích.  

        Mgr. Iva Svobodová 
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Sobotecké veršohrátky 

 

5. setkání našeho školního čtenářského klubu, které neslo 

podtitul Sobotecké veršohrátky, se uskutečnilo ve sváteč-

ním duchu v pondělí odpoledne 20. ledna 2025. Vhodnější 

termín jsme si ani nemohli vybrat, neboť 19. ledna jsme si 

připomínali 148. výročí narození našeho nejslavnějšího ro-

dáka Fráni Šrámka. 

Na začátku letošního školního roku nás oslovil historik 

a  místní archivář Mgr. Jan Bílek s návrhem na umístění 

textu Šrámkovy básně Soboteckým dětem v naší škole. Vy-

brali jsme proto příhodné a důstojné místo ve školní kni-

hovně s výhledem na Humprecht a paní učitelka MgA. Adéla 

Brabcová vykouzlila na jedné její stěně ozdobný text 

s Šrámkovými verši. Bylo to malé překvapení pro všechny zú-

častněné děti i milou návštěvu. V úvodu našeho setkání nám 
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paní učitelka Mgr. Olga Bičišťová nejenom přednesla Šrámkovu báseň Humprecht, ale do-

konce nám verše básně Soboteckým dětem zazpívala. Hudbu k nim složil Josef Bohuslav Fo-

erster, český hudební skladatel, pedagog a spisovatel. 

 

Poté jsme se s děvčaty pustili do veršování v podobě limeriku. Inspirovali jsme se u anglic-

kého spisovatele Edwarda Leara a našeho milého Jiřího Žáčka. Ten stejně jako Fráňa Šrámek 

věnoval dětem ze Sobotky krátkou básničku. 

 

„Zaťukej si na čelo, 

aby ti to myslelo, 

aby bylo pod Humprechtem  

ve dne v noci veselo.“ 

 

A to skutečně při vymýšlení zábavných rýmů jsme si užili vrchovatě! 

Čtení dětských limeriků pak zakončilo velmi příjemné ˇšrámkovské“ odpoledne 5. setkání na-

šeho čtenářského klubu. 

Všem přítomným patří velké poděkování za příjemnou radostnou atmosféru, která nás celým 

odpolednem provázela. 

Mgr. Jana Knapová 
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Hrátky s vědou 

„Nejkrásnější a nejhlubší pocit, jaký může člověk zažít, je poznat tajemno.“ 

Autorem tohoto citátu je fyzik Albert Einstein a také patron všech setkání malých badatelů 

naší školy. Během 1. pololetí jsme se sešli celkem patnáctkrát. Podle charakteru daného 

kroužku jsme pozorovali fungování fyzikálních zákonů v praxi, sledovali různé chemické re-

akce anebo se seznamovali se zajímavými informacemi z biologie nebo astronomie. 

 

Nejatraktivnějšími tématy se bezkonkurenčně staly bubliny nebo kouzlení s podtlakem vy-

volaném hořením svíčky v uzavřené nádobě.  Velmi zajímavé bylo také pozorování chromato-

grafie, což je metoda na rozdělení jednotlivých složek směsi. My jsme pracovali s různými 

fixami a zjišťovali, z jakých barev se skládají. 
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Na své si přišli i zájemci o modelářství, protože jsme tvořili modely fyzikálních přístrojů. 

Například větroměr (odborně anemometr), kladkostroj na zvedání těžkých předmětů nebo 

zoetrop, pomocí kterého jsme viděli pohybující se obrázky. 

Pro každého bylo to nejlepší téma jiné, ale celkově jsme si užili bádání všichni.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přeji všem malým badatelům, ať je věda baví dál! 

Ing. Marcela Pipková 
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Recitační soutěž 1. stupně   

Dne 19. 2. 2025 se na naší škole konala recitační soutěž pro žáky 1. stupně. Tato oblíbená 

akce přilákala celkem 33 talentovaných žáků, kteří se rozhodli podělit o své oblíbené básně. 

Soutěž byla rozdělena do dvou kategorií, což umožnilo dětem soutěžit ve skupině, která nej-

lépe odpovídala jejich schopnostem a věku. 

Atmosféra ve škole byla naplněna očekáváním a nadšením. Účinkující se na soutěž pečlivě 

připravovali. Mnozí z nich si vybrali klasické české básně, které známe z dětství, ale také 

modernější autory. 

V první kategorii se nám představili žáci 2. a 3. ročníku. První místo získala Ella Srdečná. 

Druhé místo obsadili dva žáci – Sven Srdečný a Anna Ulrychová. Na třetím místě se umístili 

také dva žáci – Jan Drapák a Klára Plíšková.  

Ve druhé kategorii soutěžili žáci 4. a 5. ročníku. Jako první se umístili hned tři žáci – Anna 

Janatková, Matěj Kopecký a Vendula Lacková. Druhé místo obsadila Hana Kelbichová a třetí 

místo získala Alice Kverková.  

 Diváci měli také možnost hlasovat. Cenu diváků si v první kategorii odnesl Matěj Ulrich, ve 

druhé kategorii Anna Janatková.  

Na závěr soutěže byli vyhlášeni vítězové jednotlivých kategorií, kteří si odnesli diplomy 

a  drobné ceny jako památku na nezapomenutelný den.  

Všichni účastníci si zaslouží obrovský potlesk za odvahu a kreativitu. Už teď se těšíme 

na  další ročník plný nadějných recitátorů a krásných chvil.  

 

Mgr. Lucie Ulrychová, Mgr. Marcela Havlíková 

 

Okresní kolo geografické olympiády 

 Ve středu 19. února se na Základní škole 17. listopadu uskutečnilo okresní 

kolo geografické olympiády. Letošní rok se v porovnání s loňskými ročníky 

uskutečnilo několik změn. Asi nejviditelnější změnou je již změna samotného 

názvu této předmětové soutěže, k 1. září 2024 došlo ke změně názvu ze 

zeměpisné na geografickou olympiádu. Organizátoři tím deklarovali sou-

časné trendy ve výuce tohoto předmětu, který je rozkročený mezi přírodními a společen-

skými obory. Moderní pojetí výuky redukuje svoji popisnou část – země-PIS a více se zamě-

řuje na experimenty, aktuální problémy dynamicky se měnící společnosti, čtení z map nebo 



13 

kartogramů a zařazování lokálních jevů do celorepublikového či dokonce globálního kontextu. 

Může se tedy stát, že v příštích letech už nebude v rozvrhu žáků figurovat slovo ze-

měpis, ale bude nahrazeno geografií. Další změna nastala v místě konání soutěže, před-

chozí roky se tato olympiáda realizovala na Základní škole Poděbradova v Jičíně.  

Naši školu v reprezentovalo celkem 6 žáků – Jáchym Prudič (6. A), Jan Vlček (6. B), 

Amálie Floriánová (7. A), Kristýna Metelková (7. A), Jan Janatka 

(9.  B) a Linda Ječná (9. B). Všichni soutěžící si zaslouží velké uznání, 

jelikož úlohy ve všech kategoriích sahají daleko nad rámec běžného učiva. 

Olympiáda se navíc skládá ze 3 částí (1. část – práce s atlasem – max. 60 

min., 2. část – písemný test geografických znalostí – max. 45 min., 3. část 

– praktická část, možnost práce s atlasem – max. 45 min). Není jednoduché 

se už „jen“ soustředit na několikastránkové zadání třech různých testů.  

 

V kategorii A obsadil krásné 9. místo Jáchym 

Prudič a Jan Vlček se umístil na 14. Oba 

chlapci měli více jak 60 % úloh správně, a proto 

patří mezi úspěšné řešitele. Z mého pohledu je 

nejtěžší kategorie B, v níž se vyskytují úlohy za-

měřené na měřítko mapy. Amálie Floriánová ob-

sadila důstojné 11. místo a o dvě příčky pod 

ní skončila Kristýna Metelková. Největší 

úspěch zaznamenala kategorie C. Linda Ječná 

se umístila na výborném 6. místě a v těsném 

závěsu za ní Jan Janatka na 7. místě, a to ze 16 soutěžících, což je znamenitý výsledek.  

Všem soutěžícím gratuluji a oceňuji, že se zapojili do aktivity nad rámec svých běžných škol-

ních povinností. Věřím, že naše reprezentanty obtížnost olympiády neodradila a i nadále zů-

stanou věrni zeměpisu, potažmo geografii. 

Mgr. Iva Svobodová 
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Lyžařský kurz ve Vítkovicích – 7. A 

Vítkovice nás přivítaly 9. února 

přívětivě, sluníčko a sníh u penzi-

onu Na Stráni nás naladily na od-

polední lyžování. Tomu ale před-

cházelo vynášení batohů, lyží 

a  dalších drahocenností, ale na to 

asi vzpomíná každý, kdo jednou 

vyrazil na školní „lyžák“.  

Hurá, po dobrém obědě jsme vy-

razili na svah, jak ti zkušení, tak i ti méně zdatní, a dokonce i úplní začátečníci. Vlek, kon-

krétně kotva, jezdil pravidelně od 9:00 do 16:00. Kdo zaváhal, nejel! A kdo jel, tak si musel 

dát pozor, aby dbal pokynů a nejel „šusem“, aby si všímal svého okolí nebo svého „parťáka“ 

na  lyžích, se kterým jezdil ve dvojicích.  Na chatě, kde jsme se potkávali nejčastěji ve spo-

lečenské místnosti, jsme vnímali jeden druhého v jiném prostředí, než je škola – zážitky 

k nezaplacení jak pro děti, tak pro učitele. Třída 7. A své učitele mile překvapila po celý 

pobyt, a to srdečností, spolehlivostí a vzájemnou všímavostí.  

Každý den byl připravený program jak na dopoledne, tak i na odpoledne. Hodně důležitý den 

přišel ve čtvrtek, kdy se jel slalom a večer se vyhlašovaly výsledky. Díky rodičům čekaly 

na  děti krásné ceny, bylo jich opravdu hodně a na každého se dostalo. Celkovou vítězkou 

slalomu se stala Pavla Koklesová, která svým časem porazila i prvního mezi chlapci, Dominika 

Chrpu. Je ale potřeba zmínit i závodníky na konci, kteří se naučili lyžovat nebo slalom odjeli 

úplně celý až do konce. Ceny byly rozdány a začala zábava, při vstupu na taneční parket na 

každého čekal svítící náramek a plechovka coly, opět sponzorské dary od rodičů, kteří bohu-

žel neviděli tu radost.         

Lyžařským kurzem provázeli paní 

učitelka Javůrková, pan učitel 

Švec, paní učitelka Drbohlavová 

a  paní učitelka Jungová.  

Každý si z lyžáku odnesl něco pro 

sebe, vzpomínky ale určitě zůsta-

nou! Poděkování patří všem, kteří 

se podíleli na společném zážitku.  

 

Mgr. Iva Jungová 
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Konečně sníh 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Věra Valentová 
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Návštěva městské knihovny - Tři králové 

A už jsme po Vánocích opět ve škole a jdeme na návštěvu do městské knihovny. Slavíme 

svátek TŘÍ KRÁLŮ. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ve družince  jsme si povídali o narození Ježíška, o třech králích, kteří mu přinesli dary, 

o místě, kde se vše událo...Na závěr našeho povídání jsme si splnili i kvíz. Vše jsme znali. 

A  to vše se nám hodilo druhý den při návštěvě městské knihovny. Vše jsme věděli! Paní 

knihovnice nás moc pochválila. 

Po návštěvě knihovny jsme si vyrobili královskou korunu. Podívejte, jak nám sluší!!! 

Děkujeme paní knihovnici. 

Věra Valentová 
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Sněhuláci z papíru 

Venku je stále zima, jak má být, a tak jsme vyráběli sněhuláčky z papíru. 

Děti vybarvovaly, stříhaly, překládaly a lepily. Hotoví sněhuláci nám zdobí družinku. 

Petra Králová 

 

 

 

 

 

 

 

 

Divadlo Kozlík 

V pondělí 20. ledna 2025 k nám do družinky přijelo loutkové divadlo s vodnickou pohádkou. 
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V rybníku na kraji vesnice žijí dva vodníci a jejich mazlíček žába. Když vidí nešťastnou 

Madlenku, která je zamilovaná do Vendelína, rozhodnou se jejich lásce pomoci. Pohádka má 

příjemnou staročeskou atmosféru a je plná písniček. 

 

 

 

 

 

 

    

Už teď se s dětmi těšíme na další pohádku. 

Petra Králová 

 

Čtení v MŠ Sobotka 

Je čtvrtek 16. ledna 2025 a zase čteme malým dětem v mateřské školce další příběh 

kocourka Modroočka. 

Věra Valentová 
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Valentýn 

Trochu netradičně jsme v družince oslavili blížící se 

Valentýn přípravou zmrzlinového poháru s broskvemi 

a  šlehačkou. Nechyběla ani výroba srdíčka z papíru. 

Petra Králová 

 

 

 

 

Sladká Valentýnka 

Blíží se svátek sv. Valentýna, a tak ve družince také slavíme, ale trochu jinak. Paní 

vychovatelka upekla piškot a my, malí kuchaři, jsme kuchtili. Udělali jsme si sladkou 

"Valentýnku". To byla dobrota! Mňam! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Věra Valentová 
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Návštěva dědečků a babiček v DPS sobotka 

Ve středu 12. února 2025 jsme navštívili naše známe babičky a dědečky v DPS v Sobotce. 

Vyráběli jsme s nimi valentýnky v podobě jarní květiny - tulipán. Někdo si nechá výrobek 

jako obrázek, někdo daruje . 

    

 

 

 

 

 

 

Věra Valentová 

Divadlo Spejbla a Hurvínka - Jak s Máničkou šili všichni čerti 

Náš výlet do divadla se díky velké nemocnosti dětí ze školní družiny málem neuskutečnil. Ale 

oslovili jsme paní ředitelku Štěpánku Kubištovou z MŠ Sobotka, se kterou školní družina 

spolupracuje. Do divadla jsme jeli společně a tam jsme zhlédli představení "Jak s Máničkou 

šili všichni čerti". 

Za krásné šatičky by Mánička dala i duši...Hurvínek naštěstí ví, že přátelství je více než 

móda, a tak je na ně i Slušifer krátký. 

Představení se všem moc líbilo a možná se do divadla vypravíme ještě na jaře! 

Petra Králová, Věra Valentová 
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Výukový program "krmítko" 

V úterý 4. února 2025 za námi přijel pan Wolejník s interaktivním pořadem Krmítko. Hravou 

formou děti poznávaly různé druhy ptáčků, kteří se v zimě vyskytují kolem krmítek, kteří 

ptáci odlétají v zimě na jih a kteří k nám naopak přilétají. Děti se také dozvěděly, kde který 

ptáček žije - v trávě, v lese, v sadu, v koruně stromů ...., co mají rádi do zobáčku, čím ptáčky 

v zimě krmit.. 

Na závěr si děti samy smontovaly společné krmítko, které půjdeme s panem školníkem 

společně pověsit do školní zahrady. Pořad se nám moc líbil a těšíme se na další. 

Věra Valentová 

Chystáme se na masopust 

 

Před pololetními prázdninami 28. ledna 2025 jsme si vyráběli ŠKRABOŠKY. 

Poznáte nás? 

Věra Valentová 
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Školní florbal cup 8.-9. ročník 

Ve středu 19. února 2025 se v tělocvičně naší školy uskutečnil již tradiční turnaj 

ve florbalu pro věkovou kategorii žáků 8.-9. ročníku. Do turnaje se zapojily všechny čtyři 

třídy, které se postupně utkaly v jedné skupině systémem každý s každým. Hrací čas jednoho 

zápasu byl stanoven na 1 x 10 minut. 

 

Vzhledem k velikosti tělocvičny se hrál trojkový florbal, to znamená – tři hráči v poli a bran-

kář. Tento formát se osvědčil i v minulých letech a díky němu i v tak krátkém hracím čase 

padá hodně gólů, což se potvrdilo i tentokrát. Favoritem turnaje byla třída 9. B, která obha-

jovala loňské překvapivé vítězství. A jelikož měli kluci v brance zcela neprůstřelného bran-

káře Maxe Heršálka, tak se mohli opět po roce radovat z dalšího vítězství. 

Přehled výsledků 

 

Po skončení hlavní části turnaje byla pro žáky nachystána týmová soutěž v přesnosti střelby 

na branku, která byla zakryta plachtou s bodovanými otvory a jednotlivé týmy měly za úkol 

posbírat co nejvíce bodů. Všichni na to měli deset pokusů. I v této soutěži byla nakonec nej-

úspěšnější třída 9. B. 

Název týmu 1. 2. 3. 4. Skóre Body Umístění 

1. 8. A  6:0 1:2 0:0 7:2 3 3. 

2. 8. B 0:6  0:7 0:8 0:21 0 4. 

3. 9. A 2:1 7:0  0:3 9:4 4 2. 

4. 9. B 0:0 8:0 3:0  11:0 5 1. 
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Následovalo už jen konečné vyhlášení celkových výsledků. Nejprve byla předána cena pro 

nejlepšího střelce. O té musel rozhodnout dodatečný rozstřel, neboť shodně pět branek 

v turnaji zaznamenali Šimon Jonáš (9. B) a Lukáš Dušek (9. A). V napínavé dodatečné soutěži 

byl nakonec úspěšnější Lukáš. I o nejlepším nahrávači musel rozhodnout dodatečný rozstřel, 

vžyť hned trojice hráčů měla po skončení turnaje stejný počet nahrávek na gól. Byli to Mar-

tin Svoboda (8. A), Marek Pavlíček a Jan Janatka (oba 9. B). Posledně jmenovaný byl v soutěži 

nejpřesnější, a tak se mohl radovat ze zisku individuálního ocenění pro nejlepšího nahrávače. 

Kdo obdržel cenu pro nejlepšího gólmana, to už asi tušíte. Ano, byl to Max Heršálek, který 

nepustil za svá záda ani jeden míček! A když už ano, tak ho zachránila branková konstrukce. 

Po předání individuálních ocenění byly předány ceny i všem zúčastněným týmům. Vítězové 

obdrželi navíc zlaté medaile a zcela nový putovní pohár. 

 

Děkuji všem zúčastněným za bezproblémový a férový průběh turnaje, o čemž svědčí i fakt, 

že žádný hráč nebyl v turnaji vyloučen. Věřím, že si všichni soutěž užili a příští týden se 

mohou na svůj florbal cup těšit žáci 6. a 7. ročníku. 

Radek Štaff 
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Školní florbal cup 6. - 7. ročník 

Ve středu 26. února 2025 se uskutečnil další ze série školních florbalových turnajů, tento-

krát pro žáky 6. - 7. ročníku. Turnaje se zúčastnily pouze tři třídy, neboť 6. A byla ze sou-

těže pro dlouhodobě nevhodné chování vyloučena. Aby nebyl turnaj hned po třech zápasech 

ukončený, hrály všechny zúčastněné týmy každý s každým hned dvakrát v rozestavení 3+1.  

 

A zejména mezi dvěma třídami, 6. B a 7. A to vyústilo ve velice napínavý souboj o celkového 

vítěze, neboť oba týmy nasbíraly ve čtyřech zápasech shodný počet šesti bodů. Rozhodly 

tedy vzájemné duely. V tom prvním zvítězili 2:1 ti mladší, tedy žáci 6. B. I odvetu měli dlouho 

ve svých rukou, když ještě dvě minuty před koncem drželi nadějnou remízu 1:1, která by jim 

stačila k celkovému vítězství. Závěr ale patřil klukům ze 7. A, kteří dvěma góly otočili vývoj 

utkání na svou stranu. A ta jedna branka navíc nakonec hrála zcela zásadní roli! Sedmáci měli 

ze vzájemných zápasů stejný počet bodů, ale o jeden gól lepší skóre a to rozhodlo o jejich 

celkovém vítězství v turnaji.  

Přehled výsledků 

 

Třída 1. 2. 3. Skóre Body Umístění 

1. 6. B FLORBAL 2:1, 1:3 4:1, 2:1 9:5 6 2. 

2. 7. A 1:2, 3:1 FLORBAL 3:1, 3:1 10:5 6 1. 

3. 7. B 1:4, 1:2 1:3, 1:3 FLORBAL 4:12 0 3. 
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Po skončení ligové části turnaje byla i pro tyto žáky nachystána dovednostní soutěž v přes-

nosti střelby na branku, která byla zakryta plachtou s bodově ohodnocenými otvory. Každý 

tým měl deset pokusů a nejlépe si vedli žáci 7. A, kteří nasbírali celkem 6 bodů. 

Pak už se přistoupilo k vyhlášení celkových 

výsledků. Nejprve byly předány individuální 

ceny. Nejlepším střelcem turnaje se šesti 

vstřelenými brankami stal Šimon Konečný 

(7. A), cenu pro nejlepšího nahrávače si od-

nesl za čtyři úspěšné gólové asistence Adam 

Ječný (6. B) a cena pro nejlepšího gólmana 

byla udělena Jakubu Janatkovi (6. B), který 

v turnaji předváděl velmi stabilní výkony a 

svému týmu pomohl hned několika skvělými 

zákroky k celkovému umístění. Poté už byly 

předány ceny a diplomy i jednotlivým týmům 

za konečná umístění v turnaji. Vítězové si 

odnesli navíc zlaté medaile a zcela nový pu-

tovní pohár. 

Na turnaji panovala velmi přátelská atmosféra, hrálo se férově a jsem moc rád, že kluci 

zařadili do svých týmů i dvě dívky, které také hojně zapojili do hry. Věřím, že si všichni turnaj 

užili a strávili sportovní aktivitou příjemné odpoledne. 

Radek Štaff 
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Ochrana přírody 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Natálie Nováková, 5. A 
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Vlajkový kvíz 
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(z knihy Nejnebezpečnější zvířata světa) 

 

1. Který z uvedených druhů slonů žije na Zemi? 

  a) slon evropský 

  b) slon mongolský 

  c) slon africký                                                                                    

 

2. Kteří ptáci doprovázejí nosorožce? 

  a) klubáci 

  b) zobavci 

  c) muchožrouti 

 

3. Jak daleko dostříkne ropucha obrovská svůj jed? 

  a) 30 cm 

  b) 12 m 

  c) 2 m 

   

4. Na co míří plivající kobra u svého protivníka? 

  a) na oči 

  b) na nohy 

  c) na tělo 

 

5. Kde tráví varani komodští první rok svého života? 

  a) v jeskyních 

  b) na stromech 

  c) v hnízdech 

 

 

Adamová Anna, 5. A 

                                                                                                                                                                                                                                                                                  

 

 

 

 

 

 

 

(řešení: 1c, 2a, 3c, 4a, 5b) 
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Báseň Hvězdička 
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Školní diskotéka – ohlédnutí za podařenou školní akcí 

Diskotéka začínala v 17:00. Mohli jsme poslat písničky do playlistu, aby je zahráli 

na  diskotéce. S sebou jsme si mohli vzít občerstvení: kofolu, vodu, ochucenou vodu 

nebo brambůrky. A zábava mohla začít. Tancovaly se různé tance – ploužák, klasické 

písně roku 2024 (Gangnam style, Fien atd.). Všichni jsme jeli na plné pecky a moc jsme 

si to užili. Dokonalé zakončení školního roku! A mimochodem jsme se zdrželi o 30 minut, 

diskotéka tak skončila ve 20:30. 

O vše se postaraly deváté ročníky! Děkujeme. 

Tereza Podhajská a Hannah Konečná, 6. B 

Co je ve škole nového??? 

Předělala se učebna výtvarné výchovy na kmenovou třídu. Proběhla rekonstrukce 

podlah u dvou kmenových tříd. Ve školní knihovně byla ozdobena zeď první slokou 

básně Soboteckým dětem od Fráni Šrámka. Dokoupila se elektronická technika pro 

zlepšení výuky. 

Plánuje se vylepšit akustika v učebně cizích jazyků. Bude se pokračovat v nátěru 

dveří a postupně se bude obnovovat nábytek. Školu nejspíše bude čekat výměna dru-

žiny za kmenovou třídu nebo odbornou učebnu, také zhruba za dva roky nás čeká oprava 

střechy.  

Edita Dousková, 6. A 

Školní kolo recitační soutěže 

Dne 19. 2. 2025 se v gymnastickém sále naší základní školy uskutečnila recitační soutěž 

1.  stupně. Soutěžilo se ve dvou kategoriích, v 1. kategorii soutěžili žáci 2. a 3. tříd, a v 2.  ka-

tegorii žáci 4. a 5. ročníků. 

Soutěž začala po 2. vyučovací hodině a skončila ke konci 4. vyučovací hodiny. Celou tuto 

událost jsme moderovaly já a moje spolužačka Natálie Nováková. A o organizaci se postarala 

paní učitelka Havlíková spolu s dalšími učiteli. Po zahájení a přivítání začala recitovat 1. ka-

tegorie, po ní byla přestávka na vyhodnocení a potom došlo ke sečtení hlasů diváků. 

Mezitím jsme si mohli všichni pořádně zatancovat a protáhnout se. Po přestávce byla na řadě 

2. kategorie. Když dorecitovala, tak byla další přestávka na vyhodnocení a proběhlo ukončení 

celé soutěže. Mně jako moderátorce se to velmi líbilo, i když jsem měla trému při předsta-

vování prvních recitárorů. A když budu mluvit za nás obě moderátorky, myslím, že jsme si to 

moc užily. 

Adamová Anna, 5. A  
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Tipy na výlety 

Pod Mazovou Horkou, na úpatí Jizer-

ských hor, se nachází Lesopark Horka – 

hlídá ho obr Máza.  

V parku se nachází místa na odpočinek a 

cesty jsou značené naučnými značkami, které jsou roz-

dělené na lehčí a těžší. Na konci zvoleného jednokilo-

metrového okruhu je velké přírodní hřiště. Je zážitek 

si to projít! 

 

Výlety v Českém ráji 

Prachovské skály jsou chloubou Českého ráje. Točilo 

se tam spousta filmů, např. Jak dostat tatínka do 

polepšovny, Malá mořská víla. Jsou v okrese Jičín. 

Nachází se v nadmořské výšce 300-462 m n. m. 

a  jsou jednou z nejstarších přírodních rezervací na 

území ČR. Určitě se podívejte do skalního města!         

 

 

Výlety v okolí Sobotecka 

Hrad Kost pochází z první poloviny 14. století a je jedním z nejzachovalejších vrcholně 

gotických hradů v Čechách. Nachází se nedaleko Sobotky v chráněné krajinné oblasti Český 

ráj. Stavba se tyčí na osamocené pískovcové skále v místě setkání tří údolí, jež byla v minu-

losti zatopena rybníky. 

Hannah Konečná a Tereza Podhajská, 6. B 
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Mezinárodní výtvarná soutěž v Lidicích 

Od září se ročníky sedmých tříd průběžně věnují práci na kolážích s tématikou „HRA“. Laťka 

je postavena velmi vysoko, neboť loňské sedmé třídy dokázaly dovést ze soutěže jedno z nej-

vyšších ocenění, kterým je medaile s tématikou lidické růže. Připomeňme si, v loňském již 52. 

ročníku bylo zaregistrováno necelých 13 000 prací z celého světa. Z celkového počtu 175 

medailí, které byly uděleny, bylo předáno 49 medailí jako „Medaile škole“. Naše škola tak 

získala již druhou medaili, první si děti přivezly v roce 2017. Celkový počet zaslaných prací 

v tomto roce byl neuvěřitelných 25 700 prací. 

Vedle medaile mají děti možnost dovést si též Čestné uznání. Těch se sice předává více než 

medailí, ale i tak je těžké na ně dosáhnout.  

Jak jsem psala v úvodu, naše letošní téma prací je „HRA“. 

A jak vlastně naše obrazy vznikají? Je za nimi spousta nápadů, diskusí a potom už jen dřina 

a dřina. Nejprve každý sám za sebe přemýšlel, co pro něj toto téma znamená, v bodech si 

děti sepsaly nápady. Některé nápady se potom daly dohromady nebo se staly inspirací pro 

další. Tady už nám vznikal pomalu celý koncept kolekce obrazů. Následovalo skicování k daným 

podtématům, které opět skupinky vyhodnotily a složily z nich už jednotlivé obrázky jako ko-

láže. Každá skupinka si potom rozdělila úlohy podle svých dovedností a kolážové obrazy byly 
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na světě. No…, ne tedy tak rychle. Práce nám opravdu dala zabrat. Děti se musely vypořádat 

s prací ve skupině. Učily se společně domluvit, spolupracovat, a především v sobě musely vy-

vinout značnou trpělivost, aby vůbec práci dodělaly. Ne všechny práce skupin byly zařazeny 

do soutěže, ale většina dětí se opravdu snažila a pracovala velmi zodpovědně. 

Naše kolekce se skládá z osmi obrazů. Hra jako zábava, kde je ztvárněná tematika cirkuso-

vého prostředí, Hra jako sport, Královská hra, kde jsou hlavním motivem šachy. Hazardní hra 

a dále hry středověku až po hry budoucnosti. 

Obrazy, respektive kopie obrazů cyklu obrazů „Hra“, můžete vidět v atriu školy na malé vý-

stavě.  

                                                                                                             MgA. Adéla Brabcová 

 

Školní kroužek Šikulky připravuje natáčení filmu 

Čas plyne, my máme za sebou už fůru práce i příprav, a tak už je možná ten čas, kdy můžeme 

„odtajnit“ své plány na letošní rok. Našim cílem je letos natočení a ozvučení vlastního filmu.  

Ten bude z části hraný, loutkový a animovaný. 

Hrdiny našeho příběhu, který hledá stále své jméno, jsou dva duboví skřítci, kteří se zrodí 

v lese a prožijí v něm chvilku dobrodružství.  

Ve filmu se objevují kouzelné postavičky, dále budeme používat filtry a dokreslovací tech-

niky, kterých se využívalo v dobách, kdy ještě nebyla k dispozici postprodukční technika.  

                                                                                                   MgA. Adéla Brabcová  

 

 

 


